

[Text]

tell you, Mr. Chairman, I frankly do not know what the Alberta Shuffleboards has to say to us, but I would have thought that Mr. Richardson, for instance, from his province would have been quite concerned to see. . . But Mr. Richardson suggests, let us proceed. In fact, the motion in front of us does not include any chance for the Alberta Shuffleboards (1986) Limited to make a presentation. There is instead a set of witnesses who have been selected for today. Since clearly Mr. Richardson is not aware of those who are prepared to speak today, let me just outline the list to him, so that he and his colleagues can be aware.

The Canadian Labour Congress is the first scheduled to speak. The *Union des producteurs agricoles*—I understand that is an important organization.

C'est un organisme très important dans beaucoup de comtés conservateurs de la province de Québec. Il est étonnant que les conservateurs ne veuillent pas écouter ce groupe. C'est une surprise.

Another group is the Hospital Employees' Union, which was supposed to be speaking this afternoon. We have, Mr. Chairman, Prairie Pools Inc. Prairie Pools represents a great many parts of this country that the Conservative Members of Parliament themselves represent.

An hon. member: Temporarily.

Mr. Langdon: We have Sudbury Hydro. I certainly would be anxious to hear Sudbury Hydro. We have the New Brunswick Federation of Labour, Canadian Teachers' Federation, the New Democratic Party.

It is just possible that the Conservative members will have expected that they have heard the position of the New Democratic Party; they are quite free to absent themselves if they wish to during that testimony, but many people across this country might be interested. It is possible that the Minister of Finance himself might even be interested, because the Minister of Finance has continually said that it is important to hear what the alternatives to the GST are, which I suspect is what one would hear from the officers representing my party.

• 1605

Finally, there is the Canadian Veterinary Medical Association. I remind members across the way that in fact those are the people who were scheduled for today.

Let me go back to the list of people who will not have a chance to speak if this motion is put to the committee and passes. Of course, since the Conservatives have planned to put this motion today, I cannot believe they will not have planned to see that it is passed. That means, of course, that the following groups are not going to have a chance to speak to this committee.

As I say, we start out with the Alberta Shuffleboards (1986) Limited, with Igor Vernick as the contact in that case. It is quite possible that this is why the colleague

[Translation]

Shuffleboards (1986) Limited. Je dois vous dire, monsieur le président, que je ne sais franchement pas ce que l'*Alberta Shuffleboards* a à nous dire, mais j'aurais cru que M. Richardson, par exemple, se serait intéressé à ce que ces gens de sa province ont à dire. . . Mais il veut que nous continuions. En vérité, cette motion exclut toute possibilité d'être entendue pour cette société. On a retenu à la place certains témoins que l'on doit entendre aujourd'hui. Puisque, de toute évidence, M. Richardson n'est pas au courant, je vais lui en donner la liste, pour que lui et ses collègues soient au courant.

Le Congrès du travail du Canada est le premier groupe qui est prévu. Il y a ensuite l'Union des producteurs agricoles—c'est un organisme important.

That is a very important organization in many Conservative ridings in the province of Quebec. I am astonished that the Conservatives do not want to hear this group. It is a surprise.

Il y a ensuite le Syndicat des employés d'hôpitaux, qui devait témoigner cet après-midi. Vient ensuite *Prairie Pools Inc.*, monsieur le président. Cette société représente un très grand nombre de régions du pays qui sont elles-mêmes représentées par des députés conservateurs.

Une voix: De façon temporaire.

M. Langdon: Il y a ensuite *Sudbury Hydro*. Je serais curieux d'entendre ce que ses représentants ont à dire. Et il y a la Fédération du travail du Nouveau-Brunswick, la Fédération canadienne des enseignantes et des enseignants et le Nouveau Parti démocratique.

Les députés conservateurs penseront peut-être qu'ils connaissent déjà la position du Nouveau Parti démocratique. Ils n'auront qu'à ne pas assister à l'exposé, mais il intéressera peut-être bien des Canadiens. Le ministre de Finances sera peut-être aussi lui-même intéressé, parce qu'il a continuellement répété qu'il est important de savoir quelles autres formules on voudrait proposer pour remplacer la TPS, formules qui pourraient probablement être proposées par des gens de mon parti.

Enfin, il y a l'Association canadienne des vétérinaires. Je rappelle aux membres du comité que ce sont les témoins qui sont prévus pour aujourd'hui.

Permettez-moi de revenir à la liste de ceux qui n'auront pas l'occasion de témoigner si cette motion est présentée au comité, et adoptée. Évidemment, si les Conservateurs ont décidé de présenter cette motion aujourd'hui, ce n'est sûrement pas en prévoyant qu'elle ne sera pas adoptée. Cela signifie donc que les groupes suivants ne pourront pas témoigner devant le comité.

Comme je le disais, il y a tout d'abord la société *Alberta Shuffleboards (1986) Limited*, dont le représentant est M. Igor Vernick. C'est peut-être ce qui